
Szanowny Panie Dziekanie, Szanowni Państwo Profesorowie, Szanowni Absolwenci, 

 

Dziękuję serdecznie za zaproszenie, to dla mnie ogromny zaszczyt.  

 

Choć kolejny raz biorę udział w uroczystościach na tej uczelni, pierwszy raz mam okazję gościć 

na Dyplomatorium jako prezes Pomorsko-Kujawskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej. 

Z nieskrywanym wzruszeniem uczestniczę w tej niezwykle ważnej dla Was, drodzy Absolwenci, 

uroczystości. Goszczę tu dzisiaj jednak nie tylko jako przedstawiciel samorządu zawodu farmaceuty, ale 

także przede wszystkim jako dumny absolwent tej uczelni. 

Wchodzicie w nowy etap życia zawodowego w szczególnym czasie i w wyjątkowych 

okolicznościach. Okolicznościach o jakich ja, jako absolwent rocznika 2013 nawet nie mogłem marzyć. 

W 2013 roku nawet najodważniejsi farmaceuci nie myśleli, że w Polsce doczekają momentu, że 

będą mogli szczepić pacjentów i prowadzić niezależne punkty szczepień. Dziś szczepimy pacjentów nie 

tylko przeciw COVID-19 ale także szeroko wdrażamy zalecane szczepienia ochronne takie jak grypa czy 

pneumokoki. Dotychczas rękami farmaceutów wykonano ponad 3 miliony szczepień ochronnych. 

Mamy możliwość prowadzenia opieki farmaceutycznej – opracowywane są usługi takie jak 

Nowy Lek a w mediach słyszycie Państwo zapewne o planach pilotażowego wdrożenia kolejnego 

świadczenia finansowanego ze środków publicznych. Za nami jest także pilotaż przeglądów lekowych 

prowadzony w aptekach ogólnodostępnych. Opieka farmaceutyczna wreszcie zaczyna być faktem. 

Opieka farmaceutyczna, o której ja uczyłem się tylko z książek. 

Farmaceuci dziś prowadzą własne, niezależne od aptek punkty opieki i porad farmaceutycznych, 

zwiększają swoją rolę w szpitalach dynamicznie rozwijając farmację kliniczną a także biorą szeroki udział 

w badaniach klinicznych. 

Nie ukrywam, że w 2013 roku polska farmacja wyglądała zupełnie inaczej i przez te 11 lat 

wykonaliśmy olbrzymią, tytaniczną pracę, aby zmieniać naszą rzeczywistość. Cieszę się, że wchodzicie 

na rynek pracy w takim właśnie momencie. Entuzjazm waszego pokolenia z pewnością pomoże 

w rozwoju zawodu. 

Pamiętajcie proszę, że dzięki Ustawie o Zawodzie, o którą jako samorząd zawodowy walczyliśmy 

niezwykle zacięcie, farmaceuta wreszcie jednoznacznie został uznany za samodzielny zawód medyczny.  

Pamiętajcie Państwo, że wykonując zawód farmaceuty macie także ustawowo zagwarantowaną 

niezależność od poleceń służbowych w szerokim zakresie czynności merytorycznych czy ochronę 

waszych uprawnień pod rygorem sankcji karnych dla osób, które wasze uprawnienia chciałyby 

zawłaszczyć czy przekazać osobom nieuprawnionym. 

Dbajcie o swój zawód, dbajcie o swoją niezależność. Dbajcie o siebie. Wszystkiego dobrego na 

nowej – zawodowej – drodze życia. 
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